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دنیا   حیدری

قوانین دکوری فوتبال 
مشکل همیشه نبود قانون نیست، اتفاقاً گاهی قوانین خوبی هم وضع 
می شود که می تواند بازدارنده باشد و مانعی بزرگ مقابل تخلفات، اما 
به شرط آنکه در بزنگاه های حس��اس، قوانین آنطور که باید و شاید و 
مو به مو اجرا شود، نه اینکه درس��ت در زمانی که باید عده ای به دلیل 
آنکه اجرای قانون با مواضع ش��خصی آنها منافات دارد به س��ادگی با 
چشم بس��تن بر بند ها و ماده ها، راهی را که خود خواهان آن هستند 

در پیش بگیرند.
ورزش ایران، به خصوص فوتبال مملو از این راه های دررو و پله های 
فراری اس��ت که اجازه نمی دهد اندک قوانین قاب��ل توجهی که به 
درستی وضع ش��ده در زمانی که باید به مرحله اجرا درآید. در واقع 
تجربه و اتفاقات ثابت کرده قوانین تنها دس��تاویزی هس��تند برای 
رس��یدن عده ای خاص به اهداف ش��ان و در صورتی که این قوانین 
کوچک ترین منافاتی با اهداف آنها داش��ته باشد، به سادگی هرچه 
تمام تر آن را نادی��ده می گیرند و از کنارش گذر می کنند. درس��ت 
مانند تصمیم کمیته بدوی فدراس��یون برای عدم گرفتن استعلام 
در خصوص یکی از کاندیداهای خاص که با وجود حضور س��ه دوره 
متوالی یا متناوب او در هیئت رئیسه یا ریاست فدراسیون بار دیگر 

برای کاندید شدن پا پیش گذاشته است. 
این نخستین بار نیس��ت که قوانین باب میل و خواسته عده ای خاص 
تفسیر به رأی یا نادیده گرفته می شود. اقدامی که نه فقط صلابت فوتبال 
را از بین برده و شائبه مهندسی شدن انتخابات را پیش کشیده که باعث 
ترویج فساد نیز می شود، چراکه عدم رعایت قانون خود بزرگ ترین فساد 
است و اعمال این فساد از سوی ارکان اجرایی قانون بدترین اتفاقی است 
که در هر ارگانی می تواند رخ دهد، می خواهد ورزش و فوتبال باشد یا 

هر کجای دیگر!
وضع قوانین بی هیچ ش��ک و تردیدی برای مقابله با ایجاد هرج و مرج، 
ناهنجاری و پیشگیری از فساد احتمالی است و بی توجهی مجری قانون 
به اعمال این مهم، یعنی فاجعه، فاجعه ای که فوتبال ایران مدت هاست 

به اشکال مختلف با آن دست و پنجه نرم می کند.
طی سال های اخیر ش��اهد وضع قوانین مختلفی بوده ایم که قرار بوده 
بازدارنده باشند و مانعی مقابل تخلفات. قوانینی چون عدم استفاده از 
بازیکن، مربی و دروازه بان خارجی، سقف قرارداد و بودجه و حتی وضع 
قوانینی در حوزه مدیریتی که بتواند مانع از حضور همیش��گی عده ای 
خاص در رأس قدرت شود که این خود بی تردید فسادآفرین است، اما 
تک تک این قوانین درست زمانی که باید مورد استفاده قرار می گرفت 
یا به نتیجه می رس��ید دور زده یا ملقی ش��د تا صلابت فوتبال تا اندازه 

بسیاری تزلزل پیدا کند. 
بی ش��ک در بس��یاری از موارد عدم وج��ود قوانین مناس��ب می تواند 
دردسرساز باشد، اما گاه با وجود وضع قوانین تأثیرگذار و محکم، عدم 
اجرای آن توس��ط مجریان قانون اس��ت که باعث ایجاد تخلف شده و 
زمینه ساز فساد می شود، چراکه دکوری بودن قوانین این تضمین را به 
متخلفان و مفسدان می دهد که نه فقط قراری به برخورد با آنها نیست 
که در بزنگاه های حساس نیز قوانین سختگیرانه ای که می تواند موانعی 
جدی باشد به س��ادگی از پیش پای آنها برداشته می شود. قوانینی که 
نادیده گرفتن آن معنایی جز خیانت ندارد، چه در ورزش و فوتبال باشد 

چه در هر ارگان دیگری.

چرا کسی یقه تاج را نمی گیرد؟
صری��ح و بی پ��رده می گوی��م، ع��ده ای 
برای فوتبال ایران تیش��ه برداش��ته اند! 
نمی توانم چش��مم را روی خیلی چیزها 
که در فدراسیون فوتبال می گذرد، ببندم. 
خیلی ها رئیس فدراسیون فوتبال بودند 
و عملکردش��ان هم مش��خص است، اما 
هیچ کدام دیگر به فوتبال برنگشتند. تاج 
به کجا وصل شده که دوباره برای آمدن به 
فدراس��یون فوتبال دورخیز کرده است؟ 
چرا تاج را محاکمه نکردن��د؟ چرا درباره 
اتفاقات زمان او شفاف سازی نمی ش��ود، مگر قرارداد بدترا ز ترکمنچای 
زمان تاج بسته نشد؟ این قرارداد هرچه بود و  ویلموتس را هر کسی معرفی 
کرد، در زمان ریاست مهدی تاج قرارداد امضا شده است، اما چرا به جای 
آنکه شاهد محاکمه علنی او باشیم عامل این وضعیت دوباره می خواهد به 
فوتبال بازگردد؟ مگر وقتی یک نفر اختلاس می کند، او را علنی محاکمه 
نمی کنند؟ کاری که تاج به واسطه قرارداد ویلموتس با فوتبال ایران کرد، 
کمتر از اختلاس نبود و از نظر مالی بالای 200 میلیارد هزینه روی دست 
فدراسیون فوتبال گذاشت که ترکش های آن هنوز هم تمام نشده است، 
اما چرا کسی یقه او را نمی گیرد؟ حاج رضایی راست می گوید، تاج با وقاحت 
تمام در انتخابات ثبت نام کرده است. واقعاً سؤال این است که او با چه  رویی 
در انتخابات ثبت نام کرده و تصمیم به بازگشت گرفته است؟ او زمانی که 
در سپاهان بود هم خیلی گند زد و در تیم ملی نیز به واسطه عقد قرارداد با 
مرد بلژیکی همه چیز را در حد نابودی پیش برد. حال چه نهادی اجازه داده 
تاج بار دیگر برای حضور در انتخابات پا پیش بگذارد؟ چگونه به یکسری 
افراد اجازه حضور داده نشد، اما این آقا با وقاحت ثبت نام کرد؟ این مافیا 
کجاست؟ آقایی که از فدراس��یون فوتبال رفتی، چرا حالا برای برگشتن 

دست وپا می زنی؟ این افراد اجازه دهند فوتبال نفس بکشد.

اکبر یوسفی

پیشکسوت فوتبال

 رقابت های قهرمان�ی  نوجوانان وزنه بردار آس�یا با 
درخشش وزنه بردار سنگین وزن ایران در ازبکستان 
همراه بود. نوجوان وزنه بردار ایران با کسب سه طلا 
در دس�ته 102+ کیلوگرم، لق�ب قوی ترین نوجوان 
آسیا را به خود اختصاص داد. طاها نعمتی در حرکت 
یک ض�رب رقابت ه�ای قهرمانی نوجوانان آس�یا با 
مهار وزنه 150 کیلوگرمی به مدال طلا دس�ت یافت. 
او همچنی�ن در دوضرب نی�ز وزنه ه�ای 180 و 190 
کیلوگرمی را مهار کرد تا دومین طلای خود را مسجل 
کند و دس�ت آخر نیز با کس�ب طلای مجموع )340 
کیلوگرم( قوی ترین مرد نوجوانان آس�یا ش�د و در 
مسیر بزرگان گام برداشت. جالب اینکه رکورد نعمتی 

در دسته 109+ جوانان نیز محاسبه خواهد شد.

 نوجوان وزنه بردار ایرانی
 قوی ترین مرد آسیا

قاب

مهدی تاج اسب 

فریدون حسن
خ��ود را ب��رای    گزارش  یک

رسیدن دوباره به 
ریاس��ت فدراس��یون فوتبال زین کرده است. 
متهم اصلی پرونده ویلموتس گیت این روزها 
هر کاری می کند تا تاج و تختش را پس بگیرد 
و در این راه یک بازی رس��انه ای هم با کمک 
برخی رسانه های همسوی خود به راه انداخته 

تا هر طور شده چهره خود را تطهیر کند.
دیروز در همین راس��تا ناگهان خبر رسید که 
تاج تأیید صلاحیت شده است. پخش این خبر، 
آن هم در روزهایی که هنوز به اعتراض برخی 
از کاندیداهای انتخابات ریاس��ت فدراسیون 
فوتبال رسیدگی نشده فقط یک دلیل داشت 
و آن چیزی نبود جز یک سیاه بازی تمام عیار 

برای اینکه نشان دهند تاج مشکلی ندارد.
   تأیید صلاحیت مشکوک

اما اصل ماجرا چه ب��ود؛ اعضای کمیته بدوی 
برای تأیید صلاحیت کاندیداهای فدراسیون 
فوتبال تصمیم گرفتند از فیفا استعلام کنند. 
اخذ چنین استعلامی با توجه به اینکه مهدی 

تاج سابقه سه دوره حضور در هیئت رئیسه و 
دو دوره ریاست فدراسیون فوتبال را در کارنامه 
داشت ممکن بود مخالفت فیفا با حضور او در 
انتخابات را در پی داشته باشد. نتیجه بررسی ها 
این ش��د که این اس��تعلام صورت بگیرد، اما 
ناگهان در آخرین لحظات رأی دو نفر برگشت 
و کمیته تصمیم گرفت استعلام از فیفا صورت 
نگیرد! ب��ه این ترتی��ب تاج از اولی��ن خان به 
س��لامت عبور داده ش��د و بعد تأیید مدارک 
ثبت نام او از س��وی رس��انه هایی که سعی در 
تطهیرش دارند، به گونه ای منتشر شد که همه 
تصور کنند تاج به صورت رس��می و از طریق 
نهاده��ای ذی ربط برای حض��ور در انتخابات 

تأیید صلاحیت شده است.
  پرونده ویلموتس 

مرحله دوم پ��روژه تطهیر تاج ک��ه دیروز زده 
شد، انتشار خبر شکسته ش��دن رأی پرونده 
مارک ویلموتس، سرمربی س��ابق تیم ملی از 
سوی کسی بود که هیچ سمتی در فدراسیون 
فوتبال ندارد. دی��روز فغانپور، رئیس س��ابق 
دپارتمان داوری فدراس��یون فوتبال ناگهان 

خبر از شکسته شدن رأی ویلموتس داد و اعلام 
کرد ای��ران باید 3 میلیون ی��ورو به ویلموتس 
پرداخت کند. انتش��ار این خبر با سروصدای 
زیاد تنها یک هدف داشت و آن چیزی نبود جز 
»القای به نتیجه نشستن تلاش های مسئولان 
قبلی فدراس��یون فوتبال در شکس��ته شدن 
رأی به افکار عمومی«، این خبر با سروصدای 
زیادی پخش شد، به گونه ای که حتی تکذیبیه 
فدراسیون فوتبال در میان هیاهوی به راه افتاده 
چندان دیده نشد. ساعاتی طول کشید تا همه 

متوجه شوند خبر کذب محض بوده است. 
با این حال آنها که می خواهند چهره مهدی تاج 
را اصلاح کنند کار خودشان را کردند. هرچند 
یادشان رفته بود که همین مثلًا 3 میلیون یورو 
هم باید از جیب بیت المال پرداخت شود که اگر 
آن 2 میلیونی را که جنتلمن بلژیکی قبلاً گرفته 
هم به این اضافه کنیم، می شود 5 میلیون، یعنی 
چیزی بالغ بر 150 میلیارد تومان )اگر یورو  را 
در خوشبینانه ترین حالت 30 هزار تومان فرض 
کنیم(، به علاوه حراج س��اختمان فدراسیون 
فوتبال، آن هم برای مرب��ی که تنها 450 هزار 

یورو می ارزید، ولی 
تی��م رس��انه ای تاج 
می خواهد اینگونه القا 
کند که همی��ن هم یک 
پیروزی بزرگ است که حاصل 
تلاش های مس��ئولان فاس��د قبلی و 

به خصوص رئیس شان، یعنی تاج است. 
   سکوت دنباله دار

در این میان اما همچنان نهادهای نظارتی و آنها 
که در قبال پرونده مفتوح تاج مسئول هستند، 
س��کوت اختیار کرده اند و تنها تلاش های او و 
تیم های وابس��ته اش را نظاره می کنند! هنوز 
کسی پیدا نشده که به افکار عمومی پاسخ دهد 
تاج چگونه با داش��تن پرونده سنگین فساد و 
سوءمدیریت حتی اجازه ثبت نام برای شرکت 
در انتخابات ریاست فدراسیون فوتبال را پیدا 
کرده و حالا مدارکش هم تأیید شده تا با خیال 
راحت به همه پوزخند بزند. س��لب اطمینان 
مردم از نهادهای نظارتی اولین و بدیهی ترین 
اتفاقی اس��ت که در صورت ادامه این روند رخ 
خواهد داد. اینکه مردم مش��اهده کنند مدیر 
نالایقی چون تاج با میلیاردها خسارتی که به 
بیت المال زده همچنان گس��تاخانه می تازد و 
کسی جلودارش نیست باعث ناامیدی و یأس 

جامعه خواهد شد. 
تاج با استفاده از همین سکوت فعلًا در عرصه 
انتخابات ریاس��ت فدراس��یون فوتبال فعال 
است. انتخاباتی که به نظر می رسد نتیجه آن 
چیزی جز تباهی برای فوتبال ایران به دنبال 

نخواهد داشت.

حتی برای مسابقات هم فشنگ نداریم
تیراندازان تقریباً برای تمرین و مس��ابقه هیچ فشنگی در اختیار 
ندارند و به گفته حسین باقری، س��رمربی تیم ملی تفنگ ایران 
برای تهیه مهمات رو به پایان  و به روز رسانی تجهیزات برگزاری 
اردوی هانوفر آلمان ضروری است: »هدف مسابقات جهانی مصر 
اس��ت که در آن هم رده جوانان و هم بزرگس��الان را داریم و در 
صورت مهیا بودن شرایط، تیم جوانان را هم اعزام می کنیم. مسئله 
اما مهمات اس��ت، به همین دلیل اردوی آلم��ان را برنامه ریزی  
کرده ایم. اردویی که هم به لحاظ تجهیزات و هم به لحاظ مهمات 
برای ما مهم است و اگر در آن شرکت نکنیم، حتی مهمات کافی 

برای شرکت در مسابقات نداریم.«

بلاتکلیفی بی پایان  دوچرخه و ژیمناستیک
چهار هفته از س��فر وزیر ورزش و رئیس کمیته ملی المپیک به 
سوئیس و دیدار با مسئولان فدراسیون های جهانی ژیمناستیک و 
دوچرخه سواری می گذرد، اما با وجود آنکه در این دیدارها تأکید 
شد هیچ مشکلی برای برگزاری انتخابات این دو فدراسیون وجود 
ندارد، نه تنها هیچ اقدامی در این خصوص و سروس��امان دادن به 
فدراسیون ژیمناستیک و دوچرخه سواری انجام نشده، بلکه دلیل 
این تعلل نیز مشخص نیست و تازه روز گذشته بود که سرپرستی 
برای فدراسیون ژیمناس��تیک انتخاب شد تا ش��اید گامی برای 

برگزاری مجمع و برگزاری انتخابات بردارد.

رئیس تربیت بدنی سپاه محمد رسول الله تهران از اردوی تیم ملی کاراته 
بازدید کرد. کاراته کاهای کشورمان تمرینات خود را مثل همیشه با شور و 

انگیزه خاصی پیگیری می کنند. 
شاگردان شهرام هروی خود را برای حضور در بازی های کشورهای اسلامی 
آماده می کنند. ملی پوش��ان کاراته علاوه  بر این مسابقات، قهرمانی قاره 
کهن را نیز در پیش دارند. این تیم در شرایطی خود را برای حضور هرچه 
موفق تر در این دو رویداد آماده می کند که ملی پوش��ان کاراته حضور در 
مسابقات جهانی و چند مرحله از لیگ کاراته  وان را از دست داده اند. با این 
وجود نمایندگان شایسته ایران همچنان برای درخشش در آوردگاه های 
بین المللی دیگر با جان و دل تلاش می  کنند. این مرحله از اردوی تیم ملی 

آقایان از 2۸ تیر ماه در آکادمی ملی المپیک آغاز شده و تا فردا ادامه دارد.
روز گذشته اردوی تیم ملی پذیرای میهمان ویژه ای بود؛ رئیس تربیت بدنی 
سپاه محمد رس��ول الله تهران به همراه کمال تنها، مدیرکل امور ورزشی 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در تمرینات کاراته کاها حاضر شدند. در 
این دیدار سیدحسن طباطبایی رئیس فدراسیون کاراته و حسن رنجبر 

رئیس کمیته فرهنگی فدراسیون نیز حضور داشتند. 
سردار کاظم یزدانی با تأکید بر اینکه خودش نیز سال ها در رشته های رزمی 
حضور فعال داشته برای ش��اگردان هروی آرزوی موفقیت کرد: »سالیان 
سال اس��ت که در رش��ته های رزمی فعالیت دارم. در ورزش های رزمی، 
ورزشکاران در کنار کادرفنی و قهرمانی به اخلاق و منش پهلوانی نیز توجه 
ویژه ای دارند. در کاراته نیز همواره چنین بوده و امیدواریم در سایه تلاش 
شما عزیزان، تیم ملی کاراته کش��ورمان در رویدادهای پیش رو از جمله 
بازی های کشورهای اسلامی و مسابقات قهرمانی آسیا همچون گذشته 
موفق باشد.« سیدحس��ن طباطبایی، رئیس فدراسیون کاراته نیز ضمن 
قدردانی از سردار یزدانی بابت حضور در تمرینات تیم ملی کاراته به سطح 
بالای رقابت های قونیه اشاره داشت: »س��طح فنی بازی های کشورهای 
اسلامی به واسطه حضور برخی قدرت های سنتی این رشته بالاست، اما با 
برنامه ریزی صورت گرفته و تلاش کادرفنی و ورزشکاران امیدواریم در این 

رقابت ها نیز پرچم ایران عزیز را به اهتزاز درآوریم.«  
    

شهرام هروی انگیزه را نقطه قوت تیم ملی ایران خواند. کاراته  کشورمان در 
سال های گذشته با درخشش در عرصه های بین المللی به یکی از قدرت های 
این رشته تبدیل شده اس��ت، تا جایی که همواره یکی از قدرت های برتر 
کاراته دنیا محسوب می شود. کسب مدال طلای بازی های المپیک توسط 
س��جاد گنج زاده نقطه عطف کاراته کش��ورمان بود. اگرچه از آن زمان به 
بعد تیم ملی با مشکلات زیادی دست و پنجه نرم کرده و حضور در برخی 
رقابت ها را از دس��ت داده، اما باز هم ناامیدی در تیم رخنه نکرده است و 
کماکان برای کسب افتخارات بیش��تر تلاش می کنند. با تصمیم اعضای 
هیئت رئیس��ه فدراس��یون جهانی کاراته، اولین دوره مسابقات قهرمانی 
جهان در بخش تیمی سال 2024 به میزبانی اسپانیا برگزار خواهد شد. 
سرمربی  تیم ملی مردان در گفت وگو با ایرنا، برگزاری این رویداد را بهترین 
تصمیم عنوان کرد: »برگزاری مجزای مس��ابقات جهانی کومیته تیمی، 
بهترین تصمیمی بود که فدراسیون جهانی اتخاذ کرد که حتی باید زودتر 
از اینها گرفته می شد. سال هاست که مسابقات کومیته تیمی در روز پایانی 
پیکارهای جهانی و پس از مبارزات انفرادی برگزار می شود. پیکارهای تیمی 

بالاترین اهمیت را دارد و زیبایی و هیجان آن بسیار بالاست.«
ش��هرام هروی با مثبت ارزیابی کردن ش��رایط ش��اگردانش اظهار داشت: 
»خوشبختانه کاراته ایران در چند سال اخیر یک سر و گردن بالاتر از تیم ها 
حاضر شده و کسب س��ه عنوان قهرمانی کومیته تیمی جهان در مسابقات 
آلمان، اتریش و اسپانیا بیانگر این ادعاست. ش��رایط ملی پوشان کاراته که 
اکنون در اردوی آماده سازی هستند مناسب اس��ت. کاراته کاها با انگیزه و 
پرتلاش تمرین می کنند تا نتایج قابل توجهی در بازی های کشورهای اسلامی 
کس��ب کنند. بس��یاری از تیم های قدرتمند کاراته جهان در قونیه حضور 
دارند، اما انگیزه بالا نقطه قوت تیم ملی ایران است. تورنمنت دیگری غیر از 
بازی های کشورهای اسلامی و قهرمانی آسیا نداریم، به همین دلیل با حضور 
برخی نفرات در اردو، مبارزات را شبیه سازی می کنیم تا با بهترین آمادگی 
به قونیه برویم.« سرمربی تیم ملی بر استفاده همزمان از جوانان و باتجربه ها 
تأکید دارد: »تیم ایران تلفیقی از نفرات باتجربه و جوان است. در واقع جوانان 
از تجارب بزرگ ترهای تیم بهره می برند و همه نفرات حاضر در اردو با انگیزه 
بالا فقط به موفقیت فکر می کنند. ما یک هدف مش��ترک داریم و آن ادامه 

موفقیت های کاراته ایران در رویدادهای مهم بین المللی است.«

سردار یزدانی، رئیس تربیت بدنی سپاه محمد 
رسول الله تهران تأکید کرد: 

 اهمیت ویژه اخلاق 
و منش پهلوانی در کاراته

خبرگان پرحاشیه و بیکار ورزشی!

خبرگان ورزشی از سوی کمیته  ملی المپیک 
انتخاب شدند. بعد از تأخیر طولانی، سرانجام 
جلس��ه هیئت اجرایی کمیت��ه  ملی المپیک 
برگزار ش��د و همانط��ور که انتظ��ار می رفت 
خروجی جلسه انتخاب عجیب برخی نفرات 

به عنوان »خبره« بود. 
نشس��تی که همه انتظارش را می کشیدند 
دیروز تشکیل شد و بعد از چهار ساعت بحث 
و بررسی همه جوانب، تکلیف پنج خبره ای 
که هم می توانند برای پس��ت های ریاست، 
نواب رئی��س و عضویت در هیئ��ت اجرایی 
کمیته ملی المپی��ک ثبت نام کنند و هم در 
مجمع انتخابات��ی حق رأی دارن��د، معلوم 
ش��د. مهین فرهادی زاد و فریب��ا محمدیان 
دو خبره بانوان، نصرالله س��جادی به عنوان 
خبره دانش آموزی و مجید شایسته و مجید 
کیهانی به عنوان دو خبره ورزشی آرای لازم 

را از هیئت اجرایی گرفتند!
    

صالحی امیری طبق اساس��نامه این اجازه 
را داش��ت که پنج نفر را به عنوان خبره به 
هیئت  اجرایی معرفی کند و اعضای هیئت 

نیز آنها را انتخاب کنند. گنجاندن چند نفر 
از مدیران س��ابق و بیکار ورزش��ی در بین 
گزینه ها بس��یار بحث برانگیز ب��ود. از آنجا 
که اصولاً یک نف��ر از بین همی��ن پنج نفر  
)خبرگان( به عنوان رئیس آتی کمیته  ملی 
انتخاب خواه��د ش��د و صالحی امیری نیز 
خود با این شیوه چهار س��ال عهده دار این 
مسئولیت بود، استفاده از مهره های قدیمی 
و دورمان��ده از پس��ت های مدیریتی قابل 
پیش بینی بود. ضمن اینکه صاحبان رأی نیز 
به شکلی عجیب به همان افراد رأی دادند تا 

کار خبرگان ورزش یکسره شود. 
شایسته و کیهانی در شرایطی بیشترین آرا برای 
قرار گرفتن در بین دو خبره ورزش را کس��ب 
کردند که با علیرضا رحیمی، علی دادگر، عبدی 
افتخاری، کیومرث هاش��می، اصغر رحیمی و 
مناف هاشمی رقابت داشتند. نصرالله سجادی 
هم در حالی خبره آموزش و پروش لقب گرفت 
که رقیب��ش مهرزاد حمیدی سال هاس��ت در 
ورزش دانش آم��وزی حض��وری فع��ال دارد. 
فرهادی زاد و محمدیان نیز با مریم کاظمی و 
عاطفه اسلامیان رقیب بودند، ولی در نهایت به 

عنوان دو خبره بانوان برگزیده شدند. 
نکته عجی��ب دیگر اینکه مجید شایس��ته 
و مجی��د کیهان��ی مدت هاس��ت در هیچ 
 فدراس��یونی رئیس نبوده و نیس��تند، ولی 
گویا حضور فعال در س��طح بالای مدیریت 
ورزش اهمیت زی��ادی برای هیئت اجرایی 
نداش��ته و آنها ترجیح دادند به این دو نفر 

اعتماد کنند. 
    

دبیرکل کمیته مل��ی المپیک بر عدم دخالت 
دولت در فعالیت ه��ای کمیت��ه تأکید کرد. 
کیکاووس س��عیدی اتفاقات جلسه طولانی 
هیئت اجرایی را تشریح کرد. دبیرکل کمیته 
با اشاره به این موضوع اظهار داشت: »قبل از 
فرایند انتخابات مقرر ش��د کارشناسان خبره 
انتخاب ش��وند. رئیس کمیت��ه ملی المپیک 
دو براب��ر افراد م��ورد نیاز برای کارشناس��ان 
خبره، نفرات��ی را به هیئ��ت اجرایی معرفی 
کرد. پس از چهار س��اعت بحث و گفت وگو، 
اعضای هیئت اجرایی نهایتاً براس��اس آرای 
اکثریت، کارشناسان خبره را انتخاب و تصویب 
کردند که مجید شایس��ته، مجی��د کیهانی، 
مهین فرهادی زاد، فریبا محمدیان و نصرالله 
سجادی انتخاب شدند.« سعیدی در خصوص 
انتخاب نماینده مربی��ان و داوران نیز گفت: 
»نماینده مربی��ان و داوران المپیکی پیمان 
فخری، سرمربی تیم ملی شمش��یربازی در 
المپیک توکیو انتخاب شد و انتخاب نماینده 
زن مربیان نیز به طاهره طاهریان، نایب رئیس 
تفویض اختیار ش��د. فرد مورد نظر از سوی او 
به عنوان نماینده زن مربیان انتخاب می شود 
و تا قبل از آغاز ثبت نام ه��ا این کار باید انجام 
شود. نماینده باش��گاه ها نیز آرارات و نساجی 

مازندران انتخاب شدند.« 
کیکاووس س��عیدی همچنین دخالت دولت 
در بحث انتخابات کمیت��ه را رد کرد: »دولت 
هیچ گزین��ه ای معرفی نکرد و هیچ فش��اری 
از هیچ مرجع و ارگانی نب��ود. دولت با وجود 

حمایت خوب از ورزش قهرمانی و همچنین 
حمایت ه��ای مالی که تاکنون داش��ته، هیچ 

مداخله ای نداشته است.«
    

دبی��رکل کمیته مل��ی المپیک در بخش��ی از 
صحبت هایش رسانه ها را به پیش داوری متهم 
کرد: »از برخی اصحاب رسانه گلایه دارم که در 
مورد انتخاب خبرگان پیش داوری کردند. تعللی 
صورت نگرفت و کمیته مل��ی المپیک در زمان 
مقرر طبق برنامه به وظیفه قانونی خود عمل کرد. 
ثبت نام از کاندیداها از  آغ��از وقت اداری پنجم 
مرداد شروع می شود و تا پایان وقت اداری بیستم 
مرداد ادامه دارد. برای پس��ت های رئیس، نواب 
رئیس و هفت عضو اجرایی ثبت نام انجام می شود. 
براس��اس دس��تورالعمل و دعوتنامه ارسالی به 
اعضای مجمع، داوطلبان بای��د با  مدارک لازم 
به کمیت��ه ملی المپیک مراجع��ه کنند. پس از 
پایان مهلت قانونی مق��رر هیچ گونه ثبت نامی 
انجام نمی شود. پس از فرایند بررسی صلاحیت 
داوطلب��ان، بیوگرافی کاندیداها ب��رای اعضای 
مجمع ارس��ال خواهد ش��د. زمان قطعی برای 

انتخابات نیز یک شنبه ششم شهریور است.« 
سعیدی در پاسخ به این س��ؤال که در مجمع 
انتخاباتی کمیته مل��ی المپیک حق رأی دارد 
یا خیر، گف��ت: »دو مس��ئولیت دارم. دبیرکل 
در مجمع حق رأی ندارد، اما مسئول آکادمی 
ح��ق رأی دارد. هیئت اجرای��ی مصوب کرد 
من به عنوان رئی��س آکادمی ملی المپیک در 
مجمع باشم.« دبیرکل همچنین از اظهارنظر 
در خصوص به حدنصاب نرسیدن تعداد اعضای 
المپیکی خودداری کرد: »الان نمی توان قضاوت 
کرد و در روز مجمع قابل ارزیابی است. چنانچه 
تعداد اعض��ای المپیکی غالب باش��د، مجمع 
قانونی اس��ت . از طرفی فدراس��یون هایی که 
سرپرست دارند نماینده ای در مجمع انتخاباتی 
نخواهند داشت. برای دو فدراسیون سوارکاری 
و جودو نیز دعوتنامه ارسال شده و تعلیق جودو 

مربوط به حضور در رویداد است.« 

 هیئت اجرایی 
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